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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Do mojego biura wp³ywaj¹ pisma od w³aœcicieli ma³ych aptek z proœb¹ o podjêcie zdecydowanych

dzia³añ dotycz¹cych nowelizacji prawa farmaceutycznego. Aby zobrazowaæ problem, chcia³bym zacyto-
waæ fragment jednego z pism.”Dlaczego nikt nie reaguje, ¿e coraz wiêcej leków refundowanych w wybra-
nych przez firmê farmaceutyczn¹ aptekach jest po 1 grosz, a w pozosta³ych trzeba niestety czêsto dosyæ
du¿o dop³acaæ? Czy wyprowadzenie 350 produktów do sprzeda¿y pozaaptecznej to furtka dla leków nie-
wiadomego pochodzenia? (...) Ma³e apteki nie maj¹ szans w tej naszej rzeczywistoœci, po prostu za chwi-
lê przepadn¹, a my pójdziemy pewnie do pracy do aptek sieciowych, otwieranych przez obcy kapita³.
Tylko czy wtedy bêdzie te¿ taniej?” W dalszej czêœci autor pisma, które otrzyma³em, formu³uje nastêpu-
j¹ce pytania. „Dlaczego dla przyk³adu Detralex, 30 tabletek, kosztowa³ w ka¿dej aptece 43 z³, a w wybra-
nych 29 z³? Dlaczego Elidel w ka¿dej aptece kosztuje 110 z³, w wybranej 55 z³? Dlaczego
Meridia 15 przez 5 lat kosztowa³a 450 z³ (w wybranej 300 z³), a dzisiaj w normalnej aptece kosztuje
115 z³, a w wybranych 75 z³, a nawet 55 z³? Dlaczego Olzapin, za który limit wynosi prawie 200 z³, do
szpitali jest sprzedawany po 82 grosze? Dlaczego leki generyczne maj¹ ten sam limit, jak leki oryginal-
ne? Dlaczego wreszcie ma³a apteka, kupuj¹c wiele leków refundowanych, p³aci wiêcej, ni¿ wynosi cena
sprzeda¿y apteki sieciowej? Dlaczego Clexane i Fraxiparine s¹ rozprowadzane tylko przez wybrane hur-
townie? Kiedy wreszcie ktoœ siê zajmie zakupami za 1 grosz i sprzeda¿¹ za 1 grosz?”.

Zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o podjêcie stosownych dzia³añ wyjaœniaj¹cych.

Lucjan Cichosz




